
Dansk Sankt Bernhard Klub 
 

Bestyrelsesmøde :  Den . 01.04.2025 

Deltagere:  Alle 

 

Dagsorden . 

1. valg af ordstyrer 

Lise-Lotte 

2. valg af referent 

Jacob  

3. godkendelse af dagsorden 

Ok 

4. Konstituering af bestyrelsen 

Lise-Lotte – Formand 

Betina – Næstformand  

Ulla – Kasserer  

Jacob – Sekretær  

Susanne – Medlem  

5. godkendelse af sidste referat 

Godkendt med en enkelt bemærkning.    

6. opfølgning af pligter/opgaver (Ulla, Betina, Susanne, Jacob, Lise-Lotte) 

Beretning fra repræsentantskabsmøde. Alle valg var enstemmige. Herudover 

handlede rigtig meget (næsten alt) om dyrevelfærd og den nye lov. Der 

opponeres mod forbuddet mod at avle med c-hunde. Nogle racer har meget 

få avlsdyr – derfor kan man næsten ikke undgå matadoravl.  

Fremover tre medlemsskaber – guld, sølv, bronze. Mere følger. 

Medlemsbladet Hunden bliver digitalt, men man kan få det fysisk mod 

betaling. Opmærksomhed på, at minimum 49% bernhard klassificeres som 

gigantrace og går under reglerne for disse. Der kan ikke gives dispensation for 

stambog til kuld uden for reglerne. Etiske regler bliver til lov. Vi vælger at lade 



de etiske regler stå som de er. Klubben kan supplere med et 

avlsgodkendelsesarrangement. 

Klubbens aktiviteter under lup – nye regler skal håndhæves. Der var løftet 

pegefinger. Specielt om halsbånd og liner. Herudover bure, dopingregler mv. 

Tidligere dispensationer fra før 1. marts 2025 skal ansøges igen. Forskellige 

regler blev drøftet. Alfa og omega er at hunden er sund og rask. Det koster 

1000 kr. at anmelde en anden hund for doping. Frikendes hunden, skal 

anmelder betale omkostningerne. Frikendes hunden ikke, skal ejeren betale 

omkostningerne.  

Foredrag om frivillighed og foreningsdrift – om at sætte sig udover 

vanetænkningen og farer og fælder ved at gøre alt som man plejer mv.  

Opmærksomhed på rettigheder til billeder af egne dyr. Vigtigst at man har 

mulighed for at sige fra til at få taget billeder. Mulighed for gratis licens til 

Canva.    

7. økonomi ved kassereren  

Der er ikke sket så meget – enkelte regninger betalt. Muligheder for 

udsendelse af bladet drøftet.  

8. avl og sundhedsudvalget   

Ikke sket så meget. Høring omkring ny lov om avl og dyrehold har været 

drøftet. Bestyrelsen er underskriver på et høringssvar om at kunne avle på c-

hunde mv. Grethe ønsker at udtræde – det er effektueret på hjemmeside og 

messenger-gruppe. 

9. udstillingsudvalget  

Der burde være styr på login til dommer-aspirant. Vi har erfaringer fra 

tidligere, at det kan være lidt besværligt. Aspiranten skal ikke bedømme 

babyer og hvalpe.  

Der er kommet præmier fra Olivers – Lise-Lotte har den. Betina har en plan 

for fordeling til klasser – rosetter er kommet. Årsdiplomer og årets hunde er 

der styr på. Lise-Lotte kalder ind til årets hunde.  

Vi indhenter tilbud fra forskellige haller til juleudstillingen. Dommere er ikke 

endeligt bekræftet endnu.  

10. aktivitetsudvalget 

Vi afventer mere info om Annys arrangement til sommer.     

11.  Klubbens medier 

Deadline til Bernharden er d. 25. april.  



12.  Næste leder   

Ulla har den 

13.  næste møde 

6. maj kl. 19.   

14. eventuelt     

Det var en hyggelig generalforsamling med en god stemning. Tak til alle for 

indsatsen og tak til alle deltagere for støtten til bestyrelsen.  
 

 

 

 

 

 


